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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen kockázatokat és kihívásokat lát a kormány az 
ivóvízellátás terén, és milyen támogatást biztosított vagy tervez biztosítani a Heves Megyei 
Vízmű Zrt. esetében a karbantartási, rekonstrukciós és pótlási munkák elvégzéséhez? V." 

Tisztelt Miniszter Úr!

Fontos kérdéseket tettem fel  Önnek a tavalyi év október 28-án.  Dr.  Koncz Zsófia a válaszában
megalapozatlanul állította azt, hogy a kérdésemre V. Németh Zsolt államtitkár úr az Országgyűlés
november 8-i plenáris ülésén válaszolt. Államtitkár úr nem válaszolt ezekre a konkrét kérdésekre.
Azért  tettem  fel  Önnek  a  kérdéseket  ilyen  részletességgel  írásban,  az  egyes  szolgáltató  cégek
ellátási  területeire  vonatkozóan,  mert  az  érintett  embereknek  joga  van  hozzájutni  ezekhez  az
információkhoz. Mivel nem kaptam választ, a kérdéseket november 16-án ismételten megküldtem.
Erre  azt  válaszolta  Dr.  Koncz  Zsófia,  hogy  tekintsem  irányadónak  az  előző  válaszokat.  Ezt
ugyanakkor nem tudom megtenni, hiszen a feltett kérdésekre korábban sem válaszoltak. December
20-án államtitkár asszony ismételten nem válaszolt a konkrét kérdéseimre, és idén január 29-én sem
érkeztek meg a válaszok,  ezért  ezúton újból  (immár 5.  alkalommal)  benyújtom a válasz nélkül
hagyott kérdéseket. Kérem, hogy most ne térjen ki a válaszadás alól.

Mint az Ön előtt is ismert, a hazai víziközmű ágazat súlyos, a biztonságos működést veszélyeztető
kihívásokkal  küzd.  Heti  szinten  olvashatunk  az  országos  sajtóban  botrányos  esetekről,
meghibásodásokról. A szakemberek, szakmai szervezetek hosszú évek óta igyekeznek felhívni a
döntéshozók figyelmét a forráshiányra, valamint az ágazatot érintő egyéb kihívásokra. Az elégtelen
kormányzati hozzáállás következtében mára odáig jutottunk, hogy 20% alá csökkent a megfelelő
minősítésű vízrendszerek aránya országosan, a megtermelt ivóvíz 25%-a pedig felhasználás nélkül
elfolyik  a  rossz  állapotban  lévő  csőhálózat  miatt.  A szolgáltatók  is  rendkívül  nehéz  helyzetbe
kerültek,  számukra is  a  forrás-  és  szakemberhiány jelenti  a legnagyobb kihívásokat.  A szakmai
szereplők  egybehangzó  becslései  alapján  mintegy  3000  milliárd  forintnyi  forrás  hiányzik  az
ágazatból, aminek a pótlása nem tűr további halasztást.  Ezt már a Miniszterelnök is elismerte a



szóban feltett kérdésemre adott válaszában.

Sajnálatos módon a kormány ahelyett,  hogy az elmúlt  13 év során a szakemberek bevonásával
megkezdte volna az ágazat rendbetételét, csupán odáig jutott, hogy megkezdte az önkormányzati
tulajdonú szolgáltatók erőltetett államosítását. Továbbra sem látunk semmilyen kormányzati tervet,
stratégiát arra vonatkozóan, hogy milyen forrásból és milyen ütemezéssel kívánják biztosítani azt a
több ezer milliárd forintot, ami ebből az ágazatból hiányzik. Ami tény: a 2024. évi költségvetésben
nem szerepelnek a szükséges források.

Miniszter Úr! Alapvető érdek, hogy a víziközmű-rendszer nemzeti kézben maradjon (leginkább az
önkormányzatok kezében, ahol jelenleg is ez a helyzet), de az is alapvető nemzeti érdek, hogy mind
az  állami,  mind  az  önkormányzati  többségi  tulajdonban  lévő  társaságok  képesek  legyenek  a
megfelelő szolgáltatást biztosítani, és kiszámíthatóan működhessenek. Ehhez mind az állami, mind
az önkormányzati tulajdonú cégek esetében forrást kell biztosítani a központi költségvetésből.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• A Heves Megyei Vízmű Zrt. esetében mennyire pontosan állnak a kormány rendelkezésére 
a műszaki adatok, melyek birtokában meg tudják becsülni a szolgáltatási területen belül 
szükséges rekonstrukciós költségeket?

• Kérem küldje meg a válaszában a cég ellátási területét érintően a kormány rendelkezésére 
álló főbb statisztikai adatokat, mely az infrastruktúra állapotára, és ami a szolgáltatás 
minőségére vonatkozik.

• Melyek a fő kockázati tényezők a cég ellátási területén a vízellátást érintően?
• A Heves Megyei Vízmű Zrt. esetében a következő 15 éves gördülő fejlesztési tervben 

szereplő összeggel együtt pontosan mennyibe kerülne a szükséges rekonstrukciós 
munkálatok elvégzése, és mennyi a forráshiány?

• Mit tett és mit tervez tenni a kormány, hogy a cég ellátási területén stabil legyen a 
szolgáltatás, és minden feltétel rendelkezésre álljon az infrastruktúra rendbetételéhez?

Válaszát előre is köszönöm!

Üdvözlettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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